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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Rogán Antal, Miniszterelnöki Kabinetirodát vezető 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért értelme van Magyarország területén Hazaváró 
Irodákat nyitni úgy, hogy azok, akiket hazavárnak, nyilvánvalóan nincsenek itthon?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A hvg.hu portálon megjelent „Százmilliókból segít a kormány hazajönni azoknak, akik épp itthon
vannak„ című cikkben arról írnak, hogy „az országban 27 helyen nyílnak Hazaváró Irodák, és indul
egy telefonos helpdeskkel is támogatott hazacsábító információs portál is, amely egy 15 éve létező
lengyel  mintát  követve  segíti  majd  tanácsokkal  az  át-  és  visszatelepülni  vágyó  magyarokat.  A
program főleg meglévő infrastruktúrát használ, nem túl innovatív, egyelőre úgy tűnik, nem is nyújt
egyedi szolgáltatásokat, ráadásul mindennek ellenére még csak nem is olcsó.”:

„Bajától Dunaújvárosig, Budapesttől Győrig és Salgótarjántól Nagykanizsáig az ország 27 pontján
nyit  a  jelenleg  külföldön  élő/dolgozó  magyarokat  hazacsábító  Hazaváró  Irodákat  a  kormány.
Ezeknek az eleve meglévő Kormányablakok adnak helyet – derül ki a Magyar Közlönyben kedd este
megjelent,  “a  diaszpóra-magyarsággal  történő  kapcsolattartás  támogatásáról”  szóló
kormányrendeletből.

Ezek nemcsak információs pontként működnek majd, hanem a hazatelepülni vágyók “egyablakos”
ügyintézéssel hivatalos közigazgatási ügyeket is intézhetnek. Hogy milyeneket, azt még senki nem
tudja,  de  korábban  kormányzati  szereplőktől  példaként  elhangzott,  hogy  nyugdíjfolyósítással,
diplomahonosítással,  vállalkozás  indításával,  adó-  és  lakcímkártya  ügyintézéssel  összefüggő
ügyekről is szó lehet.

(…)

Azt az ellentmondást a rendelet sem oldja fel,  hogy miért  nem inkább bizonyos, jelentős számú



magyar  diaszpórát  felmutató  külföldi  országok  magyar  nagykövetségein  nyitnak  Hazaváró
Irodákat, tekintve, hogy az a hazatelepülni vágyó, aki Bajára vagy Kaposvárra megy ügyintézni, az
már itthon van, tehát neki már haza kellett jönni, hogy segítséget kapjon a hazatéréshez.

A meglévő  kormányhivatali  ablakok  egyikének-másikának  “átcímkézésével”  létrejövő  Hazaváró
Irodák az elérhető információk szerint minimális befektetési igényűek. Ahogy a szolgáltatáscsomag
másik lába, a friss rendelettervezet szerinti telefonos ügyfélszolgálat is már létezik, ugyanis erre a
feladatra a főleg a 1818-as számon hívható Kormányzati Ügyfélvonalat jelölik ki.

(…)

Visszatérve  a  Hazaváró  Portálra,  az  a  hvg.hu  információi  szerint  lengyel  mintára  készül.  Ezt
támasztja alá az Országgyűlés szakbizottságának, a Nemzeti Összetartozás Bizottsága még tavaly
decemberi  ülésén elhangzott  félmondat  is.  A december 12-i  ülésen Pánczél  Károly,  a  bizottság
fideszes elnöke ugyanis a jegyzőkönyv szerint azt mondta:

„Tulajdonképpen egy kicsit  lengyel mintára foglalkozunk nemcsak azokkal,  akik kint élnek,  kint
dolgoznak a nyugati diaszpórában, hanem értelemszerűen azokkal is,  akikben feltámadt a vágy,
hogy hazatelepülnek, és ebben bizony segítséget kell nyújtani számukra.”

 

Kérdezem Önt:

Miért  értelme  van  Magyarország  területén  Hazaváró  Irodákat  nyitni  úgy,  hogy  azok,  akiket
hazavárnak, nyilvánvalóan nincsenek itthon?

 

 

Budapest, 2023. november 10.
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